
284753 - Lohusalık Kanı Kesildi Fakat İki Hafta Geçtikten Sonra Sarı
Sıvılar Aktı, Bu Durumda Ne Zaman Temizlenir?

Soru

Bir ay önce doğum yaptım, iki hafta geçtikten sonra kanama kesildi, yıkandım ve namaza

başladım. Bu arada sarı sıvılar akmaya devam etti daha sonra aşamalı bir şekilde azaldı. Şu
an lohusalık döneminde mi sayılıyorum yoksa yıkanıp namazımı kılayım mı?

Detaylı cevap

Adet ve lohusalıktan temizlenme/taharet iki belirtiyle anlaşılır:

Birincisi: Beyaz sıvının akması.

İkincisi: Tam kuruluk oluşması. Öyleki o yere pamuk vb. bir şey kullanılırsa sarı, veya kan
renginde her hangi bir iz kalmaması gerekir.

Bununla birlikte kadınların adeti ve belirtileri birbirinden farklıdır. Bazıları kuruluk
gördüğünde temizlendiğini anlar. Bazıları ise beyaz sıvı görerek temizlenir. Bazıları ise bu
belirtilerden birisini görebilir. Böylece hangi belirtiyi görürse temizlendiğine hükmedilir.

Sizin sorunuzdan anlaşıldığına göre tam bir kuruluk oluşmamış, bilakis iki hafta sonra
kanama durmuş fakat sarı sıvı akmaya devam etmiş ve iki hafta sonra az bir kanama

olmuştur. Böylece siz halen lohusalık dönemindesiniz. Taharetten önce namaz kılmanız

hatadır.

Şeyh Muhammed el Useymin’e şöyle soruldu: Kadın iki hafta boyunca lohusalık kanı görür
daha sonra aşamalı bir şekilde sümüksü ve sarı renge meyilli bir sıvıya dönüşür. Bu durum
kırk güne kadar devam eder. Lohusalık kanından sonra akan bu sıvı lohusalık hükmünü alır
mı?

Cevap: Bu sarı sıvı ve sümüksü madde bir önceki kanın hükmüne tabidir. Bu sıvılardan
kurtulmadıkça temizlenmez. (Fetava el Mer’e el Muslime 304)
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İkincisi:

 Lohusalık en fazla kırk gün devam eder. daha önce temizlenir ve sarılık veya kan kırk
günden sonra da devam eder ve adet dönemine denk gelirse sarılık veya kan adet kanı
sayılır. Adet dönemine denk gelmezse istihaze hükmünü alır.

Tirmizi Rahimehullah şöyle dedi: Rasulullah Sallallahu Aleyhi Vesellem gelen rivayet gereği
ilim ehli ve sonraki gelen tüm alimler lohusalık geçiren kadın kırk gün boyunca namazı

bırakır. Ancak kırk gün önce temizlenirse yıkanır ve namaz kılar. Şayet kırk gün sonra
kanama oluşursa ilim ehlinin çoğuna göre namazı bırakmaz. Sufyen el Sevri, İbn Mubarek,

Şafii, Ahemd ve İshak bu görüştedir. (Sünen el Tirmizi 1/256)

Daimi Fetva Kurulu alimleri şöyle dedi: “Lohusalık geçiren kadın kırk gün önce temizlenirse

yıkanır, namazını kılar, orucunu tutar ve eşiyle cinsel ilişkiye girebilir.

Şayet kanama kırk günden fazla devam ederse taharet/temizlik hükmüne tabi olur. çünkü
kırk gün lohusalık için en son süredir. Bu süreden sonra akan kan istihaze hükmünde olur.
Fakat adet dönemine denk gelirse akan kan âdet hükmünü alır. namazı ve orucu bırakır ve
cinsel ilişki haram olur. (Daimi Fetva Kurulu Fetvaları 5/417)

En iyisini Allah bilir.
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